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Cîtu: Fuziunea EximBank - Banca Româneasca nu a fost înca aprobata de

Ministerul Finantelor

Fuziunea dintre EximBank si Banca Româneasca nu a fost înca aprobata de Ministerul Finantelor Publice,

a declarat marti, ministrul Finantelor, Florin Cîtu, mentionând ca este dificil de facut fiind nevoie de

expertiza. 

"Despre Eximbank si acea tranzactie, vom face o conferinta de presa speciala, dar ce vreau sa spun este ca

tranzactia nu aveam cum sa o aprob eu, tranzactia a fost facuta, era parafata când am venit eu. Eu vorbesc despre

fuziune. Fuziunea nu a fost înca aprobata de Ministerul Finantelor Publice si va spun ca la fuziune ma gândesc

daca ramâne acest format. Sunt mai multe lucruri de de discutat pentru ca pâna la urma aceasta fuziune între o

banca de stat care nu a avut activitate pe piata de retail si o banca de retail care a actionat în piata româneasca cu

bune si rele în ultimii ani de zile este complicat de facut si aici au nevoie de expertiza, experienta", a spus Florin

Cîtu în cadrul unei conferinte de presa.

În ceea ce priveste suma aferenta tranzactiei, el a precizat ca include suma anuntata public, dar si un împrumut,

însa nu a oferit cifre.

De asemenea, ministrul Finantelor a facut referire si la CEC Bank, precizând ca doreste transformarea celor doua

banci de stat în competitori reali pe piata bancara.

"Cu CEC, asa cum am spus, doresc foarte mult sa atrag experienta celor de la BERD si IFC în a restructura astfel

de institutii. Şi acesta înseamna ca va trebui sa facem un due diligence, va trebui sa schimbam un pic guvernanta

pentru ca vrem o guvernanta transparenta. Nu va scund ca vreau ca CEC si EximBank sa fie doi competitori reali

pe piata pentru celelalte banci. Pe mine nu ma intereseaza doar ca active, sa ne uitam ca active unde suntem, ma

intereseaza profitabilitatea, ma intereseaza produsele. Astazi nu sunt competitori reali pentru celelalte banci din

sistem si mi se pare iarasi un lucru interesant ca o banca din primii 10, cum este CEC, sa nu fie dealer primar,

astazi în România când au ramas doar 7 dealeri primari. Şi nu am auzit de la CEC si de la presedintele CEC sa

spuna ca este un obiectiv, ceea ce este inadmisibil dupa ce statul te capitalizeaza cu 950 de milioane de lei sa nu

faci demersurile sa fii dealer primar", a subliniat Florin Cîtu.

El mentionat ca, pâna în acest moment, nu au avut loc schimbari la CEC, dar ca i-au aparut câteva informatii

despre incompatibilitati pe care trebuie sa le rezolve.
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